
Z á p i s n i c a    č. 1/2012 
 

zo zasadnutia Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári,  
ktoré sa uskutočnilo dňa 2. 2. 2012 v zasadacej miestnosti Mestského úradu v Poltári 

___________________________________________________________________________ 
 
Prítomní:   podľa prezenčnej listiny 
 
Program: 
   1. Otvorenie zasadnutia  
   2. Prerokovanie návrhu pracovníkov projektu TSP  
   3. Aktuálne informácie Spoločného školského úradu v Poltári 
   4. Príprava správy o činnosti komisie na zasadnutie mestského zastupiteľstva  
   5. Prerokovanie plánu činnosti na rok 2012   
   6. Diskusia 
   7. Záver    
 
 1. Otvorenie zasadnutia 
 Zasadnutie Komisie pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári otvorila 
a prítomných členov privítala jej predsedníčka Martina Brisudová. Oboznámila prítomných 
s programom zasadnutia a zároveň predstavila pracovníčky projektu Terénnej sociálnej práce 
v Poltári, ktorým v zmysle druhého bodu programu udelila slovo.  
 
 2. Prerokovanie návrhu pracovníkov projektu TSP  
 Mgr. Mariana Pehelová a pani Beata Berkyová priblížili činnosti, ktoré sa vykonávajú 
v rámci projektu Terénnej sociálnej práce v meste Poltár (ďalej TSP). TSP funguje v meste 
Poltár od 1. 12. 2011. Jedná sa o pomoc klientom pri hľadaní spôsobu riešenia ich problémov 
a o sprevádzanie pri riešení týchto problémov. Klientmi sú osoby ohrozené sociálnym 
vylúčením alebo vylúčené osoby so zameraním na zvyšovanie ich zamestnanosti. Predstavili 
prítomným Národný projekt „Vzdelávanie pedagogických zamestnancov k inklúzii 
marginalizovaných rómskych komunít“. Cieľom projektu je skvalitniť profesijné kompetencie 
pedagogických zamestnancov a odborných zamestnancov podieľajúcich sa  na výchove 
a vzdelávaní  žiakov pochádzajúcich z marginalizovaných rómskych komunít. Cieľom aktivít 
je vyškoliť zamestnancov na osvojenie profesijných kompetencií potrebných na 
uspokojovanie a rozvoj špecifických vzdelávacích potrieb žiakov pochádzajúcich z týchto 
komunít, vytvoriť pedagogický model školy s celodenným výchovným systémom na 
základných školách, ako aj modernizácia vyučovacieho procesu  za pomoci technickej 
podpory aktivít národného projektu. S každou ZŠ zapojenou do národného projektu podpíše 
Metodicko - pedagogické centrum (ďalej MPC) zmluvu, v ktorej bude zakotvené, že ZŠ sa 
zaviaže vytvoriť pracovné podmienky  pre dvoch pedagogických asistentov platených v rámci 
národného projektu na dobu určitú 2 roky.  MPC bude každej ZŠ, zapojenej do projektu, 
hradiť výdavky na odborný personál implementácie pedagogického modelu školy 
s celodenným výchovným systémom v škole. Na základe tejto zmluvy budú ZŠ refundované 
výdavky súvisiace s jej zapojením do národného projektu (napr. mzdy pedagogických 
asistentov). Ako materiálna pomoc pri implementácii celodenného výchovného systému budú 
každej ZŠ poskytnuté dva interaktívne systémy, balíček školiaceho materiálu  a potrieb a tiež 
didaktický balíček podľa vlastného výberu z predloženého katalógu v hodnote 10 000,- €. 
Katalóg bude zostavený na základe analýzy potrieb. Uvedené informácie boli predložené aj 
v písomnej forme a tvoria prílohu zápisnice. 
  



Mgr. Dirbáková  oboznámila prítomných s tým, že ZŠ, Školská ul. č. 3, má návrh projektu 
vypracovaný. S konzultantom  bola realizovaná otvorená hodina a riadený rozhovor 
s učiteľmi 2. stupňa a s vedením školy. ZŠ má určený 5 členný realizačný tím. Vedenie školy 
vypracovalo návrh na zakúpenie pomôcok, ktoré sú v súlade s možnosťami realizácie 
projektu. S konzultantom projektu vedenie naďalej komunikuje a napĺňa kroky postupu práce 
uvedeného projektu. Uvedené informácie boli predložené aj v písomnej forme a tvoria prílohu 
zápisnice. 
 
Mgr. Pehelová sa obrátila na komisiu pre školstvo so žiadosťou o poskytnutie finančného 
príspevku pre TSP v meste Poltár na rok 2012 vo výške 100,- €. Finančné prostriedky by boli 
použité na zorganizovanie aktivít a podujatí ako napríklad: ochrana a udržiavanie životného 
prostredia, organizovanie súťaže o najlepší článok pre jednotlivé triedy a stupne ZŠ na rôzne 
témy ako napríklad „Prečo je potrebné odpad separovať?“..,  organizovanie besied 
s odborníkmi pre danú oblasť – príslušníci PZ, psychológovia, sociológovia, lekári, na tému 
drogová závislosť, alkoholizmus, záškoláctvo, šikanovanie, sexuálna výchova a pod.. 
 
Mgr. Brisudová uviedla, že je potrebné podať konkrétnu žiadosť na konkrétnu aktivitu, resp. 
podujatie, ktoré chcú pracovníci TSP zorganizovať v dostatočnom časovom predstihu.  
 
Mgr. Pehelová, pani Berkyová informovali prítomných o tom, že pani Beata Berkyová je 
štatutárnou zástupkyňou Rómskeho materského centra v Poltári, Materské centrum by malo  
sídliť v priestoroch bývalej fotoslužby na Ul. obrancov mieru, zatiaľ nie je podpísaná zmluva 
o prenájme priestorov. V tomto centre by sa mala pozornosť venovať predovšetkým  pomoci 
rómskym ženám, matkám. Ďalej uviedli, že aktivity TSP by chceli zamerať aj na 
organizovanie kultúrnych podujatí, vystúpení, festivalov.    
 
Mgr. Brisudová odporučila, aby termíny plánovaných kultúrnych podujatí konzultovali 
s mestom Poltár. Prípadne by tieto podujatia mohli byť súčasťou pripravovaných mestských 
podujatí.   
 
Pani Slavkovská a Kojnoková poukázali na to, že by bolo vhodné zamerať prácu TSP aj na 
deti v MŠ – predškolákov. Bolo by vhodné osloviť rómske rodiny s predškolákmi, oboznámiť 
rodičov s tým, že je potrebné pre dieťa, aby sa na školské povinnosti vopred pripravilo, čím 
by sa následne predchádzalo možnému znevýhodneniu týchto detí. Deti majú stravu v MŠ 
hradenú. Tiež by bolo vhodné usmerniť rodičov, aby deti v predškolskom veku išli následne 
zapísať do 1. roč. ZŠ. 
 
Mgr. Vreteni čka  konštatoval, že žiaci druhého stupňa ZŠ, ktorí majú stravu poskytovanú 
zdarma, nechodia na obedy. Bolo by vhodné zaangažovať asistentov na školách tak, aby títo 
žiaci v budúcnosti na obedy chodili.    
 

Kto je za to, aby Komisia pre školstvo pri MsZ v Poltári odporu čila 
pracovníkom  zamestnaným v rámci Projektu Terénna sociálna práca v meste Poltár, aby 
v  spolupráci s MsÚ v Poltári a riaditeľkami MŠ vhodne usmernili  rodičov  
predškolákov, aby svoje deti začlenili do MŠ aspoň rok pred vstupom do ZŠ,  z dôvodu 
dôslednejšej prípravy na vstup do prvého ročníka ZŠ.  
Hlasovanie: 
Za: 8  Proti: -   Zdržali sa: - 
   
 



 
3. Aktuálne informácie Spoločného školského úradu v Poltári 

 Ing. Mária Pribilincová sa vopred ospravedlnila, zasadnutia komisie pre školstvo sa 
nezúčastnila z dôvodu dvojdňového pracovného stretnutia v Medzilaborciach.  
 
Mgr. Brisudová uviedla, že podklady – výsledky zápisu do 1. ročníka ZŠ, príprava zápisu do 
MŠ, príprava výberového konania v MŠ Kanadská ul., výsledky porady s vedúcimi 
pedagogickými pracovníkmi ako aj aktuálne informácie Spoločného školského úradu v Poltári 
predloží Ing. Pribilincová na budúcom zasadnutí komisie pre školstvo.  
 

4. Príprava správy o činnosti komisie na zasadnutie mestského zastupiteľstva 
 Predsedníčka komisie pripravila a predložila prítomným správu o činnosti komisie pre 
školstvo za rok 2011,  ktorá bude slúžiť ako podklad pre zasadnutie MsZ v Poltári a požiadala  
o jej prípadné doplnenie. Uvedený materiál bol predložený aj v písomnej forme a tvorí prílohu 
zápisnice.   
 
 5. Prerokovanie plánu činnosti na rok 2012   
 Mgr. Martina Brisudová oboznámila prítomných s návrhom plánu činnosti komisie pre 
školstvo na rok 2012 a požiadala o doplnenie ďalších aktivít. Uvedený materiál bol 
predložený aj v písomnej forme a tvorí prílohu zápisnice.   
 
Pani Elena Slavkovská navrhla usporiadať k 10. výročiu úmrtia Dr. Jána Kostura výtvarnú 
súťaž s názvom „Kosturov Poltár“ .  Súťaž by bolo potrebné vyhlásiť začiatkom mesiaca 
september, aby sa v mesiaci november mohla uskutočniť súťažná prehliadka výtvarných prác.  
 
Pani Vlasta Kojnoková uviedla, že je potrebné navrhnúť tému tejto výtvarnej súťaže. 
 
JUDr. Bronislava Garajová navrhla doplniť aktivity v mesiaci apríl – v rámci obdobia 
blížiacich sa  veľkonočných sviatkov. 
 
 6. Diskusia 
Mgr. Martina Brisudová  informovala prítomných o XVIII. Medzinárodnom festivale filmov 
o životnom prostredí s názvom Envirofilm 2012, ktorý sa uskutoční v dňoch od 14. – 19. mája 
2012. Vyhlasovateľom je Ministerstvo životného prostredia SR, organizátorom je Slovenská 
agentúra životného prostredia Banská Bystrica. Spoluorganizátormi sú mestá Banská 
Bystrica, Banská Štiavnica, Košice, Kremnica, Krupina, Skalica, Zvolen a tento rok sa 
spoluorganizátorom stalo aj mesto Poltár.  Dňa 3. 2. 2012 sa uskutoční v Banskej Bystrici 
pracovné stretnutie ohľadom prípravy festivalu Envirofilm 2012, ktorého sa za mesto Poltár 
zúčastní pán primátor Pavel Gavalec  spolu so zástupkyňou primátora Mgr. Martinou 
Brisudovou.  
 
Pani Vlasta Kojnoková mala otázku ohľadom prípravy výberového konania v MŠ Kanadská 
ul., nakoľko na jeho prípravu a zrealizovanie je potrebný dostatočný čas.   
 
Členovia komisie navrhli, aby Ing. Pribilincová zistila postup, ktorým by bolo možné 
zabezpečiť účasť a prezentáciu Polície so špeciálne cvičeným psom pri vyhľadávaní drog 
v základných školách.    
 
Kto je za to, aby Komisia pre školstvo pri MsZ v Poltári uložila zástupkyni Spoločného 
školského úradu v Poltári,  Ing. Márii Pribilincovej, zistiť postup, ktorým by bolo 



možné zabezpečiť účasť a prezentáciu Polície so špeciálne cvičeným psom pri 
vyhľadávaní drog v základných školách? 
Hlasovanie: 
Za: 8  Proti: -   Zdržali sa: - 
   
Kto je za to, aby najbližšie zasadnutie  Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári bolo 
verejné? 
Hlasovanie: 
Za: 8  Proti: -   Zdržali sa: - 
 
 
Prijaté uznesenia: 
 

 
Komisia pre školstvo pri MsZ v Poltári na svojom zasadnutí dňa 2. 2. 2012 

prijala po prerokovaní Uznesenie komisie pre školstvo č. 1/2012, v ktorom odporúča 
pracovníkom  zamestnaným v rámci Projektu Terénna sociálna práca v meste Poltár v  
spolupráci s MsÚ v Poltári a riaditeľkami MŠ vhodne usmerniť  rodičov  predškolákov, 
aby svoje deti začlenili do MŠ aspoň rok pred vstupom do ZŠ,  z dôvodu dôslednejšej 
prípravy na vstup do prvého ročníka ZŠ.  

 
 
Komisia pre školstvo pri MsZ v Poltári na svojom zasadnutí dňa 2.  2. 2012 

prijala po prerokovaní Uznesenie komisie pre školstvo č. 2/2012, v ktorom ukladá 
zástupkyni Spoločného školského úradu v Poltári, Ing. Márii Pribilincovej, zistiť 
postup, ktorým by bolo možné zabezpečiť účasť a prezentáciu Polície so špeciálne 
cvičeným psom pri vyhľadávaní drog v základných školách. 
 
 

7. Záver   
 Zasadnutie Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári ukončila predsedníčka komisie 
Mgr. Martina Brisudová, ktorá sa všetkým prítomným poďakovala za účasť.  
 
 
 
 
 
 
 
 
V Poltári, dňa 08.02.2012 
Zapísala: Bc. Aneta Melicherová 
           
 
 
 
 
 
              Mgr. Martina Brisudová 
                    predsedníčka komisie 


